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Protokół Nr V/2019 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 17 stycznia 2019 r.  
 

 
Sesja odbyła się w Bibliotece Publicznej w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 10.25. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy, pani Anna 
Sobolewska – Skarbnik Gminy jak listy obecności stanowiące załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały Nr V/35/19, Nr V/36/19 i Nr V/37/19. Uchwały podjęto 
w głosowaniu jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy o samorządzie 
gminnym. 

Protokołowała Elżbieta Mazur, inspektor. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Jerzy Cukrowski, Jan Rębacz. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady V sesji Rady Gminy. 
Serdecznie powitał państwa radnych, pana Wójta Marka Goździewskiego, panią 
Skarbnik Annę Sobolewską, panią obsługującą. Na początku sesji zaproponował 
uczczenie minutą ciszy bestialsko zamordowanego społecznika i samorządowca 
prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. Poprosił wszystkich o powstanie.  

Radni powstali i uczcili minutą ciszy pamięć zamordowanego prezydenta 
Gdańska.  

Następnie pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził 
wystarczające quorum do podejmowania uchwał. Obecnych jest 13 radnych. 
Odczytał proponowany porządek obrad. Sesja zwołana na wniosek Wójta Gminy. 

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają uwagi, inne 

propozycje do proponowanego porządku obrad.  

Wniosków i uwag do porządku obrad nie zgłoszono. Poddał porządek obrad pod 

głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Porządek obrad został 

przyjęty.  
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Porządek obrad  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Zmiany w budżecie gminy na 2019 r. 

4. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2019 – 2033. 

5. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr II/11/18 Rady Gminy w Klimontowie 

z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie przyjęcia programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2019 rok.  

6. Zakończenie sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisję Budżetową. 

Pan radny Mucha – Odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała zarówno zmiany w budżecie gminy, jak i wiążące się z 

tym zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni wnoszą 

uwagi, zapytania odnośnie projektu uchwały.  

Uwagi i zapytania wnieśli: 

Pan radny Kwapiński powiedział, że oceniali zmiany w uchwale budżetowej na 

Komisji Budżetowej i będzie głosował za przyjęciem tych zmian. Zwrócił uwagę 

pana Wójta na to, że niepokoi go sytuacja, w której w paragrafie 900 „Głęboka 

modernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie gminy Klimontów” 

mieliśmy niedoszacowanie tego zadania. Może ocenić, bo właśnie jest 

realizowane zadanie głębokiej termomodernizacji na budynku remizy w 

Klimontowie. W jego ocenie niepokoi go źle przygotowana inwestycja. Należy 

podchodzić po gospodarsku do wydawania pieniędzy, bo nie są małe. Jeżeli 

dokonamy termomodernizacji tych obiektów to one z założenia powinny być po 

pierwsze nowoczesne energetycznie czyli energooszczędne, po drugie przez 

wiele lat prawdopodobnie nie będziemy dokładać pieniędzy. 

Termomodernizacja remizy w Klimontowie pokazuje, że firma, która wygrała 

przetarg realizuje go nie do końca zgodnie z projektami. Zwrócił uwagę na 

zupełnie źle przygotowaną dokumentację techniczną centralnego ogrzewania, 

zupełny brak dokumentacji technicznej instalacji ciepłej wody użytkowej. Szereg 
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błędów technicznych, które stara się jako osoba, która na co dzień jest w remizie 

w Klimontowie poprawialiśmy to, z tym że nie rozmawialiśmy w ogóle z 

wykonawcą. Na budowach pojawiają się podwykonawcy. Podwykonawcy 

minimalizują swoje koszty zwiększając zyski, co wydaje się być normalne. Należy 

rozmawiać z głównym wykonawcą, żeby te zadania, które są ujęte w kosztorysie 

były realizowane merytorycznie i dobrze. Widzi, że potrzeba jest, żeby wydział 

inwestycji w Urzędzie troszeczkę postawić na baczność nie po wojskowemu, 

tylko na baczność po urzędniczemu. Czyli, żeby dokumenty, które są 

przekładane, żeby były właściwie merytorycznie oceniane. Niepokoi go fakt, że 

inspektor nadzoru, jest tą samą osobą, po przetargu zresztą rozstrzygniętą, która 

wykonywała prace projektowe. Według pana radnego to się trochę konfliktuje. 

To niedoszacowanie, które dziś Rada będzie uzupełniać w tym zadaniu dotyczy 

200 000 zł. Nad tym tematem należy usiąść i porozmawiać poza sesją.  

Pan Wójt Goździewski odniósł się do zarzutów pana radnego Kwapińskiego, bo 

pan radny zarzuca mu źle przygotowaną inwestycję, źle przygotowaną 

dokumentację. Jeśli chodzi o dokładanie pieniędzy sytuacja z inwestycjami jeśli 

chodzi o termomodernizacyjne roboty na terenie województwa przedstawia się 

tożsamo. Każdy samorząd, który dostał środki na tę inwestycję boryka się z tym 

samym problemem – zwiększone koszty po przetargowe. Nie jest to jeden 

przypadek w gminie Klimontów. Ma kilku kolegów na terenie powiatu, kilku 

kolegów województwie i podobna sytuacja jest w każdym z tych samorządów. 

Jest zrobiony kosztorys i potem po przetargu okazuje się, że do każdej z 

inwestycji trzeba dołożyć 200 – 300 000 zł. Różne są to kwoty. Nie jest to 

odosobniony przypadek. Był rok wyborczy, ten który minął i ten, który będzie jest 

również rokiem wyborczym. Wykonawcy windują ceny. Jeśli chodzi o zwiększone 

koszty – dokładanie pieniędzy to nie ma sobie nic do zarzucenia, ponieważ są 

takie czasy a nie inne. Jeśli chodzi o przygotowanie planu. Nie wie czy pan radny 

zapoznał się dokładnie, czy miał wgląd w dokumentację, którą ma gmina, bo 

oceniać można to z perspektywy wykonawców i osób, które cząstkowo znają 

dokumenty. Wtedy można swoje jakieś spostrzeżenia przedstawić. Ale czy 

faktycznie ta dokumentacja jest źle zrobiona i potem inwestycja będzie źle 

wykonana to jego zdaniem od tego jest dział inwestycji. Jeśli są jakieś drobne 

niedoróbki to nie można osądzać, że wszystko jest naokoło źle. Trzeba pewne 

sprawy wypośrodkować. Można w całości realizując pewne inwestycje znaleźć 

czasami jakieś drobne sprawy, ale nie można też mówić jednoznacznie, że 

wszystko i całość jest źle. Też się temu przygląda i o pewne sprawy wykonawcy 

pytają jego. Jest jedna odpowiedź – macie dokumentację, macie głównego 

wykonawcę , proszę go wezwać i ma być zrobione zgodnie z dokumentami. 
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Odnośnie zmian w budżecie dopowiedział, bo wiadome mu było, że na komisjach 

było zapytanie dotyczące zabezpieczenia środków na opracowanie dokumentacji 

projektowej przebudowy budynku w Olbierzowicach. Sytuacja jest taka, że będą 

ogłaszane kolejne konkursy w przyszłości. Konkurs „Rozwój wysokiej jakości 

usług społecznych” i potrzebne są pieniądze, żeby przygotować dokumentację 

pod taką inwestycję. Wchodzą tam też tzw. mieszkania chronione. Są to 

mieszkania, które gmina może przydzielać osobom, które są społecznie 

wykluczone czyli mogą to być osoby starsze, osoby po różnych perturbacjach 

wracają go gminy, osoby z niepełnosprawnością. Pod tym kątem chciałby 

budynek przygotować i spróbować, bo jest szereg różnych programów. Gmina 

aplikuje, ale nie zawsze udaje się skorzystać z tego co chcemy. Środków na cele 

społeczne jest dość sporo i może się uda zrobić tę inwestycję. Wtedy budynek 

były odrestaurowany. Chodzi o wymianę okien, drzwi, pokrycie dachowe, 

przygotowanie kilka mieszkań chronionych a w przyszłości rozszerzać o inne 

gałęzie. Od czegoś trzeba zacząć. Poprosił radnych o przegłosowanie zmian, żeby 

przygotować projekt. Pan radny zarzucił, że osoba, która sporządzała projekt w 

tej chwili jest inspektorem. Obowiązuje nas ustawa o zamówieniach publicznych, 

Wszystkie przetargi są opublikowane na stronie. Wybiera się najtańszego 

wykonawcę. Gdyby tego nie zrobić jak mówi ustawa to grozi dyscyplina 

finansów. Są organy, które nadzorują jego prace. Oprócz Rady Gminy jest 

Regionalna Izba Obrachunkowa, która z tego dokładnie rozlicza.  

Pan Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi pana radnego 

Kwapińskiego przypomniał, że pan radny jest prezesem OSP. Wiadome mu jest, 

że dogląda prace i jak są uwagi to na bieżąco należy kontaktować się z działem 

inwestycji i ich informować o nich. Wyraził zdanie, że wtedy od razu wspólnie z 

Urzędem byłoby to załatwione. 

Pan radny Kwapiński powiedział, że chciałby zamknąć polemikę. Pan Wójt 

prawdopodobnie troszeczkę źle to odebrał, że to był atak w jego kierunku. Moim 

zadaniem jest gospodarskie wydawanie pieniędzy, szukanie dobrego 

rozwiązania, szukanie efektywnego uzyskania zamierzeń, które założyliśmy. Zbyt 

osobiście pan Wójt to odebrał, a wzmożenie nadzoru nad działem inwestycji w 

jego ocenie jest konieczne.  

Pan radny Bargiel powiedział, że i kolega radny ma rację i pan Wójt też ma rację. 

Przede wszystkim chodzi o to, że ktoś zaprojektował i później ta sama osoba 

pilnuje tego i poprawki robi. Powinien być regulamin, że ci co projektują nie 

powinni później tego nadzorować tego projektu. Zapytał pana Wójta odnośnie 

budynku w Olbierzowicach – pomysł był taki i radnego z tamtego okręgu, żeby w 
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tym budynku zrobić Dom Pomocy Społecznej i czy ten pomysł spalił na panewce 

?. Czy nie warto dołożyć parę złotych do tego projektu i zaprojektować jednak 

Dom Pomocy Społecznej. Dyskutowali na komisji, że czasami robi się projekt i 

później nie można z tego wyjść. Wójt zasugerował, że później ewentualnie 

można byłoby coś zmieniać, ale jak zaprojektujemy mieszania, wyremontujemy 

pod mieszkania to później raczej DPSu nie będzie, przynajmniej przez 5 lat bo 

trwałość projektu. Jego zdaniem należało by dołożyć środków, zaprojektować 

Dom Pomocy Społecznej i czekać, bo pan Wójt powiedział, że pieniądze w 

przyszłości będą.  

Innych uwagi i zapytań nie zgłoszono. 

Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr V/35/19 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni wnoszą 

uwagi, zapytania odnośnie projektu uchwały.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono, więc poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr V/36/19 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Klimontów na lata 2019 – 2033.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady poprosił o opinie Komisję Budżetową.  
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Pan radny Mucha powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.  

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i uzasadnienie do projektu 

uchwały. Zapytał czy radni wnoszą uwagi, zapytania odnośnie projektu uchwały.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono. Poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie 
uchwały Nr V/37/19 w sprawie zmian w uchwale Nr II/11/18 Rady Gminy w 

Klimontowie z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie przyjęcia programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 rok.  

Uchwała jest załącznikiem do protokołu. 

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad, serdecznie podziękował wszystkim za uczestnictwo 
w niej i ogłosił zamknięcie sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 

Elżbieta Mazur       Robert Orłowski 

 


